
Svar fra Nittedal Venstre 

 

Arealforvaltning, natur og lokalmiljø 

1. Tap av natur er en trussel mot menneskers livskvalitet og frihet. Å beskytte naturen er 
derfor en av våre viktigste oppgaver i tiden framover. Mange av virkemidlene for å ta vare på 
mer natur ligger i kommunens arealpolitikk. Vi må i større grad gjenbruke og fortette allerede 
utbygde arealer framfor å bygge ut mer natur. Venstre vil innføre arealregnskap og 
naturbudsjett i kommunen. Venstre vil: 

• Kartlegge all verdifull natur, og innføre naturbudsjetter. 
• Stille krav om arealregnskap ved nye prosjekter. 
• Stille krav om erstatningsarealer ved tap av verdifull natur. 
• Ikke gjennomføre nedbygging av myr. 
• Vurdere vern av naturområder gjennom endringer i markagrensa. 
• Lage verneplaner for vassdrag. 
• Videreutvikle regional plan for areal og transport for å oppnå en helhetlig 

arealplanlegging på tvers av kommunegrensene. 

 

2. Ja, vi må vedta under behandlingen av kommunal planstrategi at Nittedal kommune skal 
utarbeide en temaplan for naturmangfold. Temaplanen skal være en strategisk og 
sektorovergripende plan som viser hvordan kommunen kan nå målet om å verne om og sikre 
naturmangfoldet i Nittedal. 
 

3. Venstre vil begrense naturinngrepene ved utbygging av nye veier. Vi vil forbedre 
kollektivtilbudet i Nittedal ved å etablere kollektivfelt på strekningen Kjul-Rotneskrysset. Ved 
å legge om rv.4 i en sløyfe øst for nåværende trasé vil vi i tillegg til kollektivfeltet også legge 
til rette for at Nittedal sentrum kan utvides mot øst. Venstre vil etablere et attraktivt og 
klimanøytalt sentrum hvor den største delen av boligveksten og næringsutviklingen i 
kommunen skal skje. Venstre har ikke tatt stilling til planene om å etablere en turvei fra 
Sinober til Burås. Hensynet til bevaring av naturmangfoldet må vektlegges, men Venstre ser 
også verdien i å legge til rette for at våre innbyggere kan bruke naturområdene i kommunen. 

 

4. Venstre har vært med på å vedta utbygging i Bjørnholtlia, og ser fram til at området kan 
bygges ut i tråd med dette vedtaket. Vi har støttet forslaget i arealdelen av kommuneplanen 
om å bygge ut Nittedal sentrum vest for rådhuset (Mo gård). Nittedal sentrum skal bli et 
miljøvennlig og attraktivt kommunesentrum der vi tilrettelegger for variert boligbygging, 
servicefunksjoner og sentrumsintegrerte arbeidsplasser. Utbygging av Nittedal sentrum er 
allerede vedtatt i kommuneplanens samfunnsdel og arealstrategi. Den konkrete utformingen 
av sentrumsområdet besluttes i den videre utarbeidelsen av områdeplanen som utbygger 
skal utarbeide i samarbeid med kommunen. 

 

5.Venstre mener at Varingskollen Alpinsenter skal være et regionalt idrettsanlegg, og vi vil 
tilrettelegge for at tilbudet i alpinsenteret kan utvides slik at enda flere opplever tilbudet som 
attraktivt. Flere løypetraseer vil medføre at flere vil oppsøke Varingskollen Alpinsenter for 
vintersportopplevelser. Masseutfylling vil redusere behovet for å produsere kunstsnø, noe 
som vil redusere strømforbruket vesentlig. Naturmangfoldet ivaretas gjennom områdeplanen. 



Varingskollen stasjon rett ved alpinsenteret gjør at svært mange utøvere kan reise kollektivt 
og miljøvennlig til og fra Varingskollen. Venstre stiller seg positiv til boligutbygging i området 
Døli/Varingskollen. 

 

6. Venstre har støttet etableringen av massedeponiet ved Aas gård i Hakadal, blant annet for 
å være med på å dekke det regionale behovet for dette i hovedstadsområdet. Ytterligere 
utvikling av massedeponier i Nittedal vil vi ta stilling til i hvert enkelt tilfelle. 

 

7. Gjelleråsmarka må bevares, til glede for de som benytter dette fine området til turer og 
rekreasjon. Venstre i Nittedal er sterkt imot bygging av skytebane i Gjelleråsmarka, og vi vil 
følge opp dette i tiden framover. Vi har ikke tatt konkret stilling til etablering av massedeponi, 
men vi verdsetter natur- og friluftsinteressene i Gjelleråsmarka så høyt at vi etter alt å 
dømme vil si nei til å etablere massedeponi i dette området. 

 

8. Venstre vil gjennomføre tiltak som beskrevet i kommunens klima- og energiplan. Videre er 
FNs bærekraftmål lagt til grunn for kommuneplanens samfunnsdel og arealstrategi. For å nå 
målene som er vedtatt i kommuneplanens samfunnsdel, så må samfunnsmålene legges til 
grunn for budsjett og økonomiplanen som vedtas av kommunestyret årlig. Venstre vil: 

• At FNs bærekraftmål skal legges til grunn for utviklingen av nittedalssamfunnet. 
• Bruke plan- og bygningsloven aktivt for å sette krav til miljø- og klimatilpassing ved 

regulering og utbygging av nye boligområder, næringsbygg og kommunens egne bygg. 
• Gi informasjon og gjennomføre holdningsskapende opplegg innen klima og miljø, spesielt 

rettet mot barn og unge. 
• Gi god informasjon og veiledning om energibruk og sparing, blant annet fleksible 

energikilder, vannbåren varme og varmepumper. 
• Bruke et system for «Grønt regnskap» som muliggjør måling og sammenligning av alle 

kommunale bygg, anlegg og tjenesteenheter hva angår energibruk og øvrig ressursbruk. 
• Kartlegge naturmangfold og gjennomføre tiltak for å ta vare på det biologiske mangfoldet. 
• Innføre klimabudsjett og klimaregnskap. 
• Stille krav om utslippsfrie bygge- og anleggsplasser der kommunen selv er byggherre, og 

anmode private utbyggere om det samme. 
• Stille strenge klima- og miljøkrav i alle offentlige anskaffelser, og styrke kommunens 

kompetanse om klimakrav i anbudsprosesser. 
• Stille krav om klima- og miljøsertifisering av alle nye kommunale bygg. 
• Eiendomsforetaket i Nittedal har tidligere inngått energisparekontrakter (EPC) hvor en 

har oppnådd cirka 4 millioner sparte kilowattimer årlig. Venstre vil anbefale at flere slike 
kontrakter blir inngått. 

• Kreve klimatilpasning i alle prosjekter, blant annet ved å stille krav om lokal 
overvannshåndtering, for eksempel gjennom økt bruk av grønne tak. 

• Etablere ladestasjoner for elbiler, også ved innfartsparkeringene. 
• Skifte ut kommunens fossile biler med nullutslippsbiler. 
• Arbeide for et enda bedre kollektivtilbud på bane og buss som gjør det attraktivt å reise 

kollektivt. 
• Videreutvikle lokalbusstilbudet. 
• Etablere Nittedal sentrum slik at flere innbyggere kan leve og jobbe i et område med 

sterkt redusert transportbehov. 
• ……her er det så mange tiltak at det er umulig å gi et fullstendig svar! 



 

9. Dette må avklares i arbeidet med kartlegging av naturmangfold og tiltak som skal ta vare 
på det biologiske mangfoldet. Det er allerede gjennomført noen kartlegginger som kan bidra 
til å gi gode svar på dette spørsmålet. 

 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Landbruket har en viktig plass i et livskraftig Nittedal. Mat og matproduksjon er viktig, 
også ut fra et miljøperspektiv. Venstre vil stimulere til økt verdiskaping i landbruket og 
landbruksrelaterte tilleggsnæringer. Vi vil praktisere strengt jordvern og bidra til å bevare et 
levende kulturlandskap. 

 

11. Venstre vil ta vare på matjorda på Mo gård ved å flytte den til egnet sted. Andre 
kommuner gjør lignende tiltak i disse dager, noe vi i Nittedal kan lære av. Selv om Venstre vil 
ha et strengt jordvern totalt sett, så støtter vi etableringen av Nittedal sentrum i tråd med 
regional plan for areal og transport. Sentrumsutviklingen er viktig for å oppnå kommunens 
samfunns- og klimamål. 

 

Skog/marka 

 

12. Venstre er opptatt av å finne en god balanse mellom vern og næringsinteresser innen 
skogbruket. Venstre er for plukkhogst i kommunale skoger. 

 

13. Vi har ikke programfestet noen konkrete tiltak angående dette. Det står ikke til hinder for 
å vurdere tiltak, både nasjonalt og lokalt. 

 

14. Venstre er generelt for at ulike deler av kommunal virksomhet utveksler synspunkter, og 
gjennom tverrfaglig kompetanse kommer fram til gode løsninger både for naturen og våre 
innbyggere. Selv om vi ikke har tatt konkret stilling til dette, så synes vi det er et interessant 
forslag som vi gjerne ser nærmere på. 

 

Stedsidentitet 

 

15. Ja, dette er noe Venstre ser på som svært viktig. Nittedal kommune har allerede gjennom 
ulike planer og formingsveileder gjort en del arbeid på dette området, og med den 
sentrumsutviklingen og befolkningsveksten som kommer, så vil dette bli ytterligere 
aktualisert. Her må vi ta med oss Nittedals historie og engasjere våre innbyggere i en 



samskaping med kommunen, det lokale næringslivet og frivilligheten. Dette er viktig for å 
kunne utvikle nittedalssamfunnet basert på vår historie, kultur og vårt naturlandskap samtidig 
som vi skal skape et attraktivt nittedalssamfunn for framtiden. 

 

16. Hvis dette er hensiktsmessig for å oppnå målsetningene så er svaret ja. Naturlandskapet 
og stedsidentiteten har stor betydning for oss som bor og lever våre liv i Nittedal. 
 
Oslofjorden 

 

17. Ja, Oslofjorden er et felles ansvar for alle kommunene i hovedstadsområdet. 

 


